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Råttorna ökar i antal i hela samhället. Antalet råttsaneringar har fördubblats. När det byggs mycket nytt 
så stör det råttorna och de flyttar på sig. Arbetet med fjärrvärmen som pågår utefter Bagarbyvägen kan 
säkert bidra till att vi idag märker av fler råttor i föreningen.  
Problemet är påtagligt och flera av våra medlemmar har drabbats hårt. Misstänker man att man har 
råttor inomhus ska man kontakta Nomor skadedjurssanering. 
Föreningens försäkring täcker bekämpning av råttor inomhus men inte utomhus. Det går inte att teckna 
försäkring för bekämpning utomhus längre, då råttorna generellt ökat så kraftigt i samhället. 
 
Något om råttor. 
Råttor är intelligenta och mycket misstänksamma mot nya föremål och det kan dröja innan fällor får 
någon effekt. Råttor trivs i fuktiga utrymmen. Råttor behöver ständig tillgång på vatten och föda. Råttor 
kan klättra flera våningar upp för en vägg. Råttor kan ta sig igenom hål så små som 2 cm. Råttor kan 
gnaga sönder elledningar vilket innebär en brandfara. En råtta blir snabbt tusen råttor! 
 
Det här ska Du göra : 

● Samla inte bråte på balkonger och uteplatser. 
● De som byggt en altan/ uteplats i någon form måste vara uppmärksamma på att råttorna - som 

säkert får tillgång till skydd och bostad under altanen - inte gräver sig in i fastigheten. 
● Leta efter skador på fasaden. 
● Lämna inga avloppsrör öppna vid renovering. 
● Hör man krafsande ljud under tex diskbänken ringer man Nomor. 
● Städa gröna ytor i närheten av din lägenhet.  Klipp ur och beskär häckar, buskar och träd. Glöm 

inte att kratta bort gamla löv så att råttorna får svårare att hitta gömställen. 
● Råttor är allätare och det är inte lämpligt att lämna frukt och bär i träd och buskar eller på 

marken. Förvara inte något ätbart så att råttorna kommer åt det. 

● Det är heller inte tillåtet att mata fåglar.   
 

 
Föreningen anlitar Lövhagen till de gemensamma ytorna, men vi som bor här hjälps åt på våra 
städ/arbetsdagar att städa upp i häckar och under buskar. Alla hjälps också åt att samla in fallfrukt från 
föreningens gamla fruktträd. 
Föreningen har arbetat för att förebygga problemet tex genom att se till att soprummen har hela fasader 
och golv, dörrarna till soprummen har hela släplister, soprummen städas. Lövhagen har tagit ner flera 
större buskage och tömmer komposterna regelbundet. 
Det finns en del fällor med ogiftat/gift bete inomhus på vårt område och även en giljotinfälla placerad i en 
avloppsbrunn. Tyvärr, måste vi väl säga, visar rapporterna vi får från Nomor ingen aktivitet i dessa fällor. 
Styrelsen har bett Nomor om ytterligare förslag på åtgärder mot råttproblemet. Det förslag som 
diskuterats innebär en stor mängd fällor (med ogiftat bete som byts till gift när aktivitet påvisats) runt om 
i vår förening. Kostnaden för detta är betydande och inga garantier för bestående effekt kan lämnas. 
 
Styrelsen kommer vara extra uppmärksamma på skador i fasaderna under vårens 
underhållspromenad och återkommer med information om detta. 
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